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Bij deze ontvangt u van ons de antwoorden op uw – deels – technische vragen over de locatie 
Bladergroenschool en onze keuze om daar voor sociale woningbouw te kiezen, en niet voor 
seniorenbouw in de gedachte van een knarrenhof.  

Deze brief is iets anders van vorm dan u wellicht van ons gewend bent. Dat komt omdat we er waarde 
aan hechten u mee te nemen in onze overwegingen, dilemma’s en visie inzake dit dossier. U krijgt 
verderop in de brief uiteraard antwoord op de u gestelde vragen, maar we hopen u na het lezen van dit 
eerste gedeelte meer inzicht te hebben geboden waarom wij op de locatie Bladergroenschool sociale 
woningbouw noodzakelijk achten. 

  

Begrip voor teleurstelling 

Allereerst hebben wij begrip voor de teleurstelling bij de belangenbehartigers vanuit stichting Knarrenhof. 
De gang van zaken verdient geen schoonheidsprijs en het heeft simpelweg ook lang geduurd voordat er 
duidelijkheid kwam: Vlak voor Kerst 2022 deelde dit college van B&W mee sociale woningbouw voor zich 
te zien op de locatie van de voormalige Bladergroenschool. 

Wij onderkennen wel degelijk dat er behoefte is aan seniorenbouw in Eelde-Paterswolde. Verderop in 
deze brief komen wij daar nog uitgebreider op terug. 

  

Tijdlijn 

Een veelgehoorde vraag is: waarom heeft het, sinds het indienen van de motie in december 2020, zo 
lang geduurd voordat er duidelijkheid kwam over de woningbouwkeuze op de Bladergroenschoollocatie?  

Het eerlijke antwoord is: daar hebben wij geen eenduidig antwoord op. Het betreft een samenloop van 
omstandigheden. Feit is dat er sinds de onderhandelingen over prestatieafspraken van 2020, medio 
2019, gesproken wordt over sociale woningbouw op de Bladergroenschoollocatie. In december 2020 is 
de motie aangenomen en op 3 september 2021 werd een uitwerking van het woningbouwinitiatief van de 
stichting Knarrenhof bij de gemeente ingediend. 
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Deze twee wensen voor woningbouw hebben tot Kerst 2022 naast elkaar kunnen bestaan. Daar zijn tal 
van redenen voor op te voeren: de vestiging van een AZC dat tussendoor nog op de locatie kwam, de 
mogelijkheid van gezamenlijke ontwikkeling door SEW en St. Knarrenhof, onderbezetting in het ambtelijk 
apparaat die maakt dat niet alle woningbouw ontwikkellocaties direct opgepakt kunnen worden, het 
Didam-arrest dat het onmogelijk maakt om als gemeente één-op-één grondzaken te doen met een 
ontwikkelaar en tot slot de verkiezingen in maart 2022.  

Als college van B&W steken we echter ook de hand in eigen boezem. Het is simpelweg niet netjes 
externe partijen zolang op duidelijkheid te laten wachten op door hen gewenste planinitiatieven. Daar 
hebben we van geleerd. 

Een andere veelgehoorde vraag is: waarom komt u nu wél met een besluit, terwijl u ook zegt nog op zoek 
te zijn naar een locatie voor seniorenbouw? Het antwoord is dat dit college het netjes vond alle partijen 
niet nog langer te laten wachten. Het is bovendien een urgent probleem, het tekort aan sociale 
huurwoningen. Zo snel mogelijk duidelijkheid scheppen doet recht aan de verscheidene initiatiefnemers 
en helpt de vaart in het vervolgproces te krijgen. 

 

Waarom wil het college op deze locatie sociale woningbouw? 

‘Wij willen een gemeente zijn die ruimte biedt aan iedereen, dus ook aan mensen met minder budget.’ 
Die ambitie hebben wij als college van B&W uitgesproken in het coalitieakkoord 2022-2026. Dat vraagt 
soms, in een tijd met ook in de bouw en grondverkoop oplopende kosten, om scherpe keuzes. De 
doelgroep van de woningcorporaties zijn huishoudens met een laag inkomen. De kosten van een sociale 
huur woning moeten worden opgebracht door te verwachten huurinkomsten. Daardoor is sociale 
woningbouw nauwelijks rendabel te ontwikkelen. De Bladergroenschoollocatie is onze eigen grond en op 
korte termijn beschikbaar.  Bovendien is er in geen enkel woningsegment zoveel druk als op de sociale 
woningbouw. Ook in onze gemeente lopen de wachtlijsten gigantisch op. De druk wordt enkel hoger met 
de verhoogde taakstelling voor statushouders. 

Door meer regie op woningbouw in onder andere Eelde-Paterswolde te krijgen, proberen we in de 
toekomst op andere locaties welke niet in gemeente eigendom zijn, ook andere soorten / categorieën 
woningbouw te realiseren. Het bouwen van sociale huurwoningen op niet-gemeentelijke grond is 
vanwege het negatief effect daarvan op een (particuliere) grondexploitatie moeilijker te realiseren. 
Vanwege het grote tekort aan deze woningen, zien wij ons als college genoodzaakt op de 
Bladergroenschoollocatie sociale woningbouw te realiseren. 

In onderstaand feitenrelaas komen wij verder terug op deze argumenten. 

  

Sterk toegenomen druk sociale woningbouw 

De vraag naar sociale huurwoningen is sinds 2021 sterk toegenomen in met name Eelde – Paterswolde. 
Dat blijkt uit verschillende indicatoren. De inschrijftijd is gestegen, het aantal reacties per aangeboden 
huurwoningen is toegenomen, de slaagkans van woningzoekenden is afgenomen en het aantal 
verhuringen daalt.  

In de regio Groningen – Assen is, na de gemeente Noordenveld, de wachttijd het grootst in de gemeente 
Tynaarlo.  De inschrijfduur (mediaan) voor een sociale huurwoning in Eelde – Paterswolde is opgelopen 
van 3 jaar in 2018 naar 7,2 jaar in 2022, zie tabel 1. De gemiddelde inschrijfduur in 2022 is zelf nog 
hoger, dit is 9,3 jaar.   

In 2022 was het gemiddeld aantal reacties op een reguliere woningen van Stichting Eelder Woningbouw 
gemiddeld 245 en in 2021 gemiddeld 200. Zie tabel 2.  
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Tabel 1. Inschrijfduur mediaan SEW                                       Tabel 2. Aantal reacties  

De slaagkansen in de gemeente Tynaarlo zijn 3,29%. Dit is lager dan in de andere gemeentes in Drenthe 
(tussen 3,36% en 8,19%). De slaagkans wordt berekend door het aantal woningzoekenden die een 
woning in de gemeente hebben gehuurd te delen door het aantal woningzoekenden dat gereageerd heeft 
op een voor verhuur aangeboden woning in die gemeente. 

De conclusie is dan dat er te weinig woningen beschikbaar zijn en veel koopwoningen niet bereikbaar 
voor mensen met een lager inkomen. Zo zijn de gemiddelde koopprijzen binnen onze gemeente het 
hoogste binnen de regio Groningen – Assen.  

De inkoopprijzen van grondstoffen, bouwmaterialen en brandstoffen en energie zijn bovendien fors 
gestegen met name door de oorlog in Oekraïne. Wij verwachten daarom ook niet de prijzen van een 
nieuwbouw koopwoning op de korte termijn zullen dalen.   

Hierdoor zijn verschillende doelgroepen in de knel gekomen. We hebben daarmee een urgent probleem. 
Het gaat dan bijvoorbeeld om statushouders, dak- en thuislozen, of mensen met een psychische 
beperking die uitstromen uit 24 uurs opvang. Naast de toegenomen wachttijden is de taakstelling voor 
statushouders de afgelopen twee jaar sterk opgelopen. Voor het eerste halfjaar van 2023 bedraagt de 
taakstelling 53 personen, inclusief de achterstand van 12 personen uit 2022. De taakstelling voor 2021 en 
2022 bedroeg respectievelijk en 48 en 46 personen voor het hele jaar. 

  

Niet gemeentelijke grond 

Op dit moment hebben wij beperkte instrumenten om sociale woningbouw op particuliere locaties af te 
dwingen. Ook bij een meer actieve grondpolitiek voor particuliere locaties, met als eerste stap veelal het 
vestigen van een voorkeursrecht, zijn wij als  gemeente in hoge mate afhankelijk van het tempo en de 
daadkracht van eigenaren en marktpartijen, dit is een proces van jaren.  

Ook bij niet-gemeentelijke grond zorgt het bouwen van een sociale huurwoningen voor een groot negatief 
effect op de grond- en ontwikkelexploitatie. Woningcorporaties moeten woningen conform de Woningwet 
passend toewijzen. Dat betekent dat minimaal 85% van de woningen per 1 januari 2023 moet worden 
toegewezen aan huishoudens met een laag inkomen. De maximale huur bedraagt €647,19 per maand 

(1
ste

 aftoppingsgrens per 1 januari 2023. Dit leidt ertoe dat de maximale huurprijs van sociale 

huurwoningen druk zet op de kostendekkendheid van de nieuwbouw van sociale huurwoningen.  

Op de korte termijn is realisatie van (sociale) woningbouw in Eelde – Paterswolde alleen mogelijk op de 
locaties de Kooi en de Bladergroenschool. 

Ook wil het rijk meer regie op de volkshuisvesting, zoals aangekondigd in Nationale woon- en 
bouwagenda (11 maart 2022) Het doel van de Nationale Woon- en Bouwagenda is het bevorderen van 
de beschikbaarheid, betaalbaarheid en kwaliteit van het woningaanbod.  
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Het rijk bereidt aanvullende wetgeving voor. Op 16 februari 2023 is wetsvoorstel regie volkshuisvesting 
ter consultatie gebracht. De concept wet maakt het mogelijk dat het rijk afdwingbare prestatieafspraken 
met provincies, gemeenten, woningcorporaties en marktpartijen maakt over nieuwbouw, betaalbare 
woningen en het opvoeren van het tempo. De invoering wordt voorzien medio 2024 of 2025. Hierop 
kunnen wij niet wachten gezien de urgentie.  

Om deze redenen zien wij de Bladergroenschoollocatie als ideale plek om extra sociale huurwoningen te 
bouwen. Dat dient, naar onze  mening, op dit moment het algemeen belang van alle inwoners van de 
gemeente Tynaarlo. 

 

DEEL II: BEANTWOORDING (TECHNISCHE) VRAGEN 

 

Vragen CDA 

1.1 Kunt u aangeven waarom u gezien het feitenrelaas toch van mening bent waarom u deels 
invulling kunt geven aan de motie. 
 
Zoals aan gegeven in het eerste deel van de brief, erkennen we de behoefte aan koop 
seniorenwoningen (ook) in de gedachte van een knarrenhof, echter geven we op de 
Bladergroenlocatie de prioriteit aan sociale huurwoningen.  
 

1.2        U stelt in uw brief dat de motie zich richt op een gemengd programma van koop en huur. 
Waarop baseert u deze uitspraak op. Het is niet zo genoemd in de motie en ook niet op deze 
manier de bedoeling van deze motie. 
  
In uw motie wordt uitgegaan: “van een specifieke vorm van ouderenhuisvesting mogelijk maken. 
Hierbij uit te gaan van de gedachten van een ‘knarrenhof’”.  
De initiatiefnemers van het  Hof van Paterswolde en Stichting Knarrenhof hebben  aangegeven 
uit te gaan van ouderenhuisvesting met een gemengd programma van 30 % sociale huur, 40% 
middensegment verkoop en 30% hoger segment verkoop. 
  

1.3        In de gemeente politiek is het zo dat wanneer een motie, en dus de wil van de raad, niet 
uitgevoerd kan worden. Het college dan terugkomt naar de raad en uitleg geeft waarom zij dat 
niet kan of wil. Het is dan aan de raad om het college van een nieuwe opdracht te voorzien, dan 
wel  opdraagt de primaire motie uit voeren. Waarom is dit in dossier niet gebeurd? 
  
Al eerder (onder andere de brief aan uw raad van 8 juli 2022, zaaknr.: 1316278) heeft het college 
de dilemma’s en onmogelijkheden ten aanzien van de uitvoering van de motie per brief aan uw 
raad aangegeven. 
  

1.4        Als we vaststellen dat in december 2020 en medio 2021 zwart op wit staat dat er wordt 
onderhandeld met ontwikkelaar van de initiatiefnemers. Waarom ligt er dan na al die jaren nog 
steeds geen resultaat. Het college gaf immers eind 2020 al een heel eind te zijn met uitvoeren 
van de motie. Wat is er al die jaren gebeurd? 

  
Wij verwijzen u naar de alinea “tijdlijn” in deze brief.  
  
 
 
 
 
 



 
 
 
 

Pagina 5  
 
 

1.5.       Waarom hebben de initiatiefnemers nog steeds geen reactie op de plannen die als sinds half 
2021 bij de gemeente liggen. Specifiek met de ambtenaren opgestelde verkavelingstekening en 
stedenbouwkundige uitgangspunten. Ik heb de tekeningen met eigen ogen gezien, waarom heeft 
het  college daarop inhoudelijk nooit op gereageerd? 
  
Uw aanname dat er geen contact met de initiatiefnemer is geweest is onjuist. Inhoudelijk 
verwijzen wij naar de tijdlijn. Derhalve merken wij dat er nooit samen met ambtenaren een plan is 
opgesteld. In het ambtelijk gesprek met de initiatiefnemers zijn onze algemene 
stedenbouwkundige principes aangeven waarop plannen in algemene zin  worden beoordeeld.  
  
 

1.6.       Op basis van welke feiten baseert het college het standpunt dat slechts nog sociale woningbouw 
kan toegestaan worden op de vrijkomende locaties in Eelde-Paterswolde? Dit terwijl de behoefte 
aan koopwoningen tot 325.000 en jaar geleden nog een factor 3 hoger was dan de nu gestelde 
behoefte van sociale huur. Op welke lokale woningmarktonderzoeken baseert het college hier. 
Kan het college de noodzaak voor sociale woningbouw onderbouwen middels nog uit voeren 
onderzoek? Kan het college toezeggen de noodzaak voor sociale woningbouw feitelijk 
onderbouwen middels een intern of extern onafhankelijke onderzoek? Hoe kan anders de 
noodzaak tot 100% procent sociale huurwoningen onderbouwen? 

Wij onderschrijven uw conclusie niet. De behoefte aan woningen is groot in alle 
woningmarktsegmenten en de beschikbare locaties zijn met name in Eelde – Paterswolde 
schaars. Bij onze woningbouwprogrammering houden we hier rekening mee door plannen te 
programmeren voor de diverse woningmarktsegmenten, waarbij op andere locaties in Eelde – 
Paterswolde wordt ingezet op het toevoegen van (betaalbare) koopwoningen en sociale huur.  
  
Uit de recente woningmarktonderzoeken Companen 2021 en KAW 2022 blijkt dat de vraag naar 
sociale huurwoningen is toegenomen.  Ook hebben wij aangeven dat op basis van verschillende 
indicatoren de druk op sociale woningbouw fors is toegenomen. 

De toegenomen vraag naar sociale huur is een combinatie van verschillende factoren. Door de 
gestegen koopprijzen van woningen de afgelopen jaren is een koopwoning voor huishoudens met 
een laag tot middeninkomens bijna onbereikbaar. Dit zijn met name de kleine huishoudens zoals 
een oudergezinnen, alleenstaanden en ouderen. Dit zijn de doelgroepen waarop de 
woningcorporaties zich primair richten.  

  
             De vraag naar sociale huur is ook toegenomen door de koopkracht daling met name door de 

gestegen energieprijzen. In het Companen onderzoek wordt ook een belangrijke kanttekening 
geplaatst bij de woningvraag van sociale huur, dat deze woningvraag sterk  afhankelijk is van de 
economische ontwikkelingen.    

 

 1.7       Als we uitgaan van verhouding huur / koop 1:1 waarom kiest er u dan voor om voor twee 
vrijkomende locaties beide in te vullen met sociale woningbouw. Is het dan niet logischer, los 
staand van nog te voren uit te voeren onderzoek, 1 locatie in te zetten voor sociale woningbouw 
en andere voor relatief goedkope koopwoningen voor ouderen? 

       Wij verwijzen inhoudelijk naar onze reactie bij 1.6.   

  

1.8        Uit het woningmarkt blijk dat een aanzienlijk deel van de vraag naar koopwoningen 

gelijkvloerse woning betreft, dit zal eerder toenemen dan afnemen i.v.m. vergrijzing. Vooral 
gelijkvloerse woningen tot 225.000 zijn in trek. Daarnaast valt te lezen als er ouderen worden 
verleid om te verhuizen er meer gezinswoningen vrijkomen. Belangrijke voorwaarde is wel dat er 
voldoende passend aanbod moet zijn om deze doorstroming te realiseren. Is het daarom niet 
belangrijk om zowel in de huur als koopsector de komende jaren te gaan investeren. Deze 
aanpak levert een wetenschappelijk bewezen doorstroom op van 7 verhuisbewegingen voor elke 
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woning die wordt gebouwd. Kan het college ingaan op deze analyse van Companen en ministerie 
van Volkshuisvesting? 

  
In het woningmarktonderzoek 2021 wordt de aanbeveling gedaan om in te zetten: “op het 
toevoegen van gelijkvloerse woningen in alle marktsegmenten (met de nadruk op sociale huur en 
koop).” Ouderen kunnen doorstromen en gezinswoningen beschikbaar maken voor gezinnen en 
gezinsvormende huishoudens, zowel in de koop als in de huur.  
Wij delen deze analyse, echter met de aantekening dat de vraag naar gelijkvloerse woningen 
Eelde – Paterswolde voor minimaal de helft sociale huur betreft volgens het 
woningmarktonderzoek 2021.  Het ander deel gelijkvloerse deel betreft koop, zie onderstaande 
tabel. 
  

 

  
1.9  In de brief schrijft het college dat het in februari 23 met een voorstel komt,  voor het beschikbaar 

stellen van krediet op basis van een ontwikkelscenario tot realisatie van sociale woningbouw. Dus 
in plaats van substantiële inkomsten door verkoop van de Bladergroenschoollocatie komt het 
college terug naar de raad voor extra geld. Kan het college een indicatie geven van beide 
bedragen en het verschil daar tussen. 

Voor het projectmatig in ontwikkeling nemen van een woningbouwlocatie is budget / krediet 
benodigd. Onder andere voor de plankosten en later ook voor de uitvoeringskosten (het bouw- en 
woonrijpmaken).  Op basis van de concept plannen zoals aangeleverd door St. Knarrenhof en 
SEW is een plankostenscan opgesteld op basis waarvan de hoogte van de kredietaanvraag voor 
de plankosten wordt bepaald. Overigens laat de plankostenscan voor beide  ontwikkelscenario’s 
een negatieve grondexploitatieresultaat zien. Dat houdt in dat het totaal van de 
inbreng(boek)waarde, de plan- en uitvoeringskosten naar verwachting hoger zal zijn dan de 
verwachte grondopbrengsten. De uitkomst van de plankostenscanberekeningen zal vertrouwelijk 
bij de griffie ter inzage worden gelegd. 

  

Vragen Tynaarlo Nu 

2.1        Er is naar het idee van de initiatiefnemers een belofte gedaan om op de locatie Bladergroen te 
ontwikkelen. Hoe kan het dat die belofte niet wordt ingelost? 

Wij verwijzen u naar de alinea “tijdlijn” in deze brief.  
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2.2        Is de woonvisie niet gewoon te kleinschalig voor de woonbehoefte? 

De woningmarkt staat in heel Nederland onder druk, ook in de woningmarkt regio Groningen - 
Assen. Er zijn te weinig woningen beschikbaar en veel woningen zijn niet bereikbaar voor 
mensen met een lager inkomen. In de concept woonvisie en omgevingsvisie is een vertaling 
gemaakt van deze regionale woonbehoefte.  Binnen de RGA wordt gezamenlijk gewerkt aan de 
regionale behoefte.  

2.3        Als er een alternatief voor de Knarrenhof gezocht kan worden kan er toch ook een 
alternatief voor de SEW gevonden worden? Waarom wijkt de SEW niet uit naar een 
alternatieve locatie? 

Door de sterk toegenomen druk op de sociale huur sector, zetten wij gezien de urgentie in op 
sociale huur voor de Bladergroenschool en de locatie De Kooi.  

2.4        Op basis van welke informatie blijkt dat de behoefte aan sociale huur vooral voor senioren moet 
zijn? Hoe is de leeftijdsverdeling van woningzoekers in de sociale huur? 

             De komende jaren verwachten wij een sterke toename van het aantal oudere huishoudens, met 
name tot 2040 zal het aantal 75-plushuishoudens sterk toenemen (+50%).  De behoefte in Eelde 
– Paterswolde voor gelijkvloerse woningen in de sociale huursector bedraagt 80 tot 120 
woningen.  Daarnaast kunnen in deze gelijkvloerse woningen ook andere doelgroepen worden 
gehuisvest. Dit zijn de 1- en 2 persoonshuishoudens, zoals 1 oudergezinnen of de uitstroom uit 
beschermd wonen.  

             Op basis van de verhuurcijfers van SEW over 2022 wordt 43% verhuurd aan de doelgroep ouder 
dan 55 jaar. Dit aandeel neemt de komende jaren alleen maar toe op basis van de huidige 
demografische gegevens.  

                 

 

  

2.5    Is er niet een beetje paniekvoetbal ontstaan na de bijeenkomst waar de huurdersverenigingen en 
woningbouwverenigingen aan hebben gegeven dat er de komende jaren 300 sociale 
huurwoningen bij moeten? 

             Zoals wij bij de beantwoording bij 1.6 aangegeven is de druk op de sociale woningbouw sinds 
2021 sterk toegenomen.  
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2.6        In het verlengde van woningbouw en voorraad: Waarom bouwen we 24 eengezinswoningen bij 
de Kooi en niet 2 kamerappartementen die er nu ook staan? Dat zou toch ten goede komen aan 
een sneller groeiende woonvoorraad? 

             Stichting Eelde Woningbouw heeft een plan opgesteld voor een combinatie van 10 kleine 
gezinswoningen en 24 levensloopgeschikte woningen (gelijkvloers). Er is met name vraag  in de 
sociale huursector naar geschikte woningen voor 1- en 2 persoonshuishoudens. De 24 woningen 
zijn toevoeging op de voorraad. Er worden voor deze ontwikkeling geen woningen gesloopt.   

  

Vragen ChristenUnie 

3.1        De Hof van Paterswolde wordt wel neergezet als een burgerinitiatief. Het dient in de eerste plaats 
het particuliere belang van degenen die uiteindelijk een woning in een hof kunnen bemachtigen. 
Het maatschappelijk belang is daarvan een afgeleide. In onze optiek is de stichting daarmee een 
particulier initiatief. Deelt u die mening? 

  Wij delen uw mening dat het Hof van Paterswolde een particulier initiatief is. 

  

3.2        Op haar website benoemt de Hof van Paterswolde een aantal mogelijke locaties en roept op om 
andere locaties te opperen. Alle locaties betreffen echter gemeentegrond. Zou de stichting, als 
particulier initiatief, echter niet juist op de particuliere markt moeten zoeken? Wij hebben de 
stichting hiervoor overigens een paar suggesties gedaan. 

  Het staat het Hof van Paterswolde vrij om in samenwerking met private partijen een plan te 
ontwikkelen op een particuliere locatie.  

  

3. 3       Is het college bereid om met de Hof van Paterswolde samen te werken in het zoeken naar een 
particuliere locatie voor hun plannen? Wat zijn de voor- en nadelen van een particuliere locatie 
ten opzichte van een locatie op gemeentelijke grond. 

  Wij begrijpen de woonwens van de initiatiefnemers van het Hof van Paterswolde en zijn ook 
bereid om samen te kijken naar de mogelijkheden voor deze woonwens op een particuliere 
locatie of een locatie op gemeente grond. Een voordeel voor een particuliere locatie is dat de 
initiatiefnemers niet gebonden zijn aan het Didam Arrest zoals bij gemeentegrond.  

  

3.4        De Hof van Paterswolde heeft een lijst met enkele honderden belangstellenden. Dit zou het 
belang en de urgentie van het initiatief moeten illustreren. Wij zijn van mening dat dit vergeleken 
zou kunnen worden met de wachtlijsten voor een sociale huurwoning, de lijst met liefhebbers die 
hebben geloot voor kavels in bijvoorbeeld Vries of Eelderwolde of de grote belangstelling voor 
woningen in onze gemeente in het algemeen. Bent u het hiermee eens? Wat vindt u in dit licht 
van de oproep op de genoemde website van de stichting Knarrenhof om in te tekenen 'om druk te 
kunnen zetten op de gemeente'? 

   Wij zijn het met u eens dat de interesselijst van Hof van Paterswolde vergelijkbaar is met de 
wachtlijsten voor een sociale huurwoningen of een lijst met belangstellenden voor een kavel. Het 
illustreert naar onze mening het tekort aan woningen in alle marktsegmenten. De oproep om druk 
te zetten op de gemeente kunnen wij dan ook goed begrijpen.  
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Vraag VVD 

  

4.1.        Kan het college de verschillende ontwikkelde scenario’s duiden.             

    Wij verwijzen u naar onze reactie op vraag 1.9. 

  

 Vragen D66 

  

5.1.   Er wordt verwezen naar de najaarsbrief. Daarin wordt een bepaald proces voorgesteld. We 
gaan eerst uitgebreid onderzoek doen naar de plankosten en dan komen wij bij u terug over 
het voorstel. Nu komt het college met het voorstel en daarna wat het gaat kosten. Van waar 
die verandering in aanpak. 

Het kredietvoorstel  komt op korte termijn naar uw raad. Wij hebben echter gemeend de 
toezegging aan de diverse belanghebbenden na te komen en voor eind 2022 met een standpunt 
te komen. Dat hebben wij middels een brief gedaan.   

  

5.2        Waarom komt u nu met dit besluit terwijl u nog naar kijken bent naar alternatieven locaties 
voor een ouderenhuisvesting. Waarom heeft u nog niet gewacht tot deze alternatieven in 
beeld zijn gebracht zodat u met rond verhaal komt en met oplossingen komt. 

  Zoals verwoord in het antwoord bij 5.1 vonden we het niet zorgvuldig de belanghebbenden, 
waaronder de initiatiefnemers nog langer in onzekerheid te laten.  

  

 
Met vriendelijke groet, 

 
burgemeester en wethouders 
 
 
P. Koekoek drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris burgemeester 

 
 
Deze brief is digitaal geparafeerd en daarom niet ondertekend. 



Dank u voorzitter, 
 
Een van de meest geciteerde moties van het afgelopen decennium in de gemeente Tynaarlo zal toch 
wel de “MOTIE 2020.11 – Ouderenhuisvesting” moeten zijn.  
 
Laat deze unaniem aangenomen motie nu net ook vandaag, bij dit agendapunt het vertrekpunt van 
mijn woordvoering zijn. 
 
Voorzitter, 
Het college heeft op 21 december 2022 aangegeven geen uitvoering te geven aan net genoemde 
motie. Het college kiest voor de Bladergroenlocatie voor realisatie van een sociaal  
Woningbouwprogramma in de vorm van 29 sociale huurwoningen. 
 
Als afsluiting van de brief wordt gesteld dat er niet volledig uitvoering wordt gegeven aan de motie. 
 
Voorzitter,  
Laten we nog eens heel feitelijk kijken naar de motie.  
 
De tekst luidt als volgt: 
 
“met spoed die acties te ondernemen die het vestigen van een specifieke vorm van 
ouderenhuisvesting mogelijk maken; hierbij uit te gaan van de gedachten van een “Knarrenhof”; dit 
bij voorkeur mogelijk te maken op de locatie “Bladergroenschool” te Paterswolde”. 
 
De uitgangspunten zijn destijds en in overleg met vele alhier aanwezige raadsleden dusdanig 
opgesteld om als raad aan te geven dat we graag een specifieke vorm van ouderenhuisvesting willen, 
namelijk het wonen in een hofje conform de uitgangspunten van een Knarrenhof, echter wel op een 
manier dat we ons niet uitspreken over wie dat hof moet gaan ontwikkelen. Dat was de bedoeling en 
niets anders. 
 
Onlangs heeft wethouder Vellinga in bijzijn van een negental raadsleden bevestigd dat de motie op 
deze manier moet worden uitgelegd. Geen raadslid die tegen deze lezing op dat moment, of op een 
ander moment in de afgelopen twee jaren, is ingegaan. 
 
Overigens voorzitter, nu de motie anders uitleggen, zeker door raadsleden die niet betrokken waren 
bij de feitelijke totstandkoming hiervan, is desinformatie en derhalve onbehoorlijk. Ik wil het maar 
even gezegd hebben. 
 
Voorzitter, ter verdere ondersteuning: 
Deze lezing van de motie is niet recent pas duidelijk, tijdens het bespreken van de motie op 15 
december 2020 gaf de wethouder al aan, en ik citeer: 
 
“In Eelde zijn wij al in overleg op de Bladergroenlocatie, we zijn dus al een heel eind met het uitvoeren 
!!! van deze motie. We kunnen de raad op de hoogte brengen van de status van de onderhandelingen 
met de stichting Knarrenhof” 
 
Waarna de raad, zonder zich uit te spreken over de woorden van de wethouder, overging tot het 
unaniem vaststellen van de motie. 
 
 
 



Ik stel dus vast dat deze gemeenteraad én het college vanaf het moment van aannemen van deze 
motie in 2020 zonneklaar hadden wat de bedoeling van deze motie was. Namelijk het bouwen van 
een Knarrenhof, niets meer, niets minder. En zonder zich uit te spreken over een partij die de bouw 
begeleidt. Dat wil ik er nadrukkelijk bij vermelden. 
 
Voorzitter, een aantal vragen aan het college: 
 

1. Kunt u ons aangeven waarom u van mening bent dat u, in strijd met net benoemd 
feitenrelaas, toch van mening bent dat u invulling heeft gegeven aan de motie? 

 
2. U stelt in uw brief dat de motie zich richt op een gemengd programma van koop/huur. Waar 

baseert u deze uitspraak op? Het is niet zo genoemd in de motie en ook niet, op deze 
specifieke manier, de bedoeling van de motie.  

 
3. In de gemeentepolitiek is het zo dat wanneer een motie en dus de wil van de raad niet 

uitgevoerd kan worden, het college dan terug komt naar die raad met uitleg waarom zij dat 
niet kan of wil. Het is dan aan de raad om het college van een nieuwe opdracht te voorzien 
dan wel haar op te dragen desondanks de primaire motie uit te gaan voeren. Waarom is dat 
in dit dossier niet gebeurd? 
 

4. Als we vaststellen dat er in december 2020 en medio 2021 zwart op wit staat dat er wordt 
onderhandeld met de ontwikkelaar van de initiatiefnemers, waarom is het dan dat er na al 
die jaren nog steeds geen resultaat ligt? Het college gaf in 2020 aan al een heel eind te zijn 
met het uitvoeren van de motie? Wat is er in al die jaren gebeurd?  

 
5. En waarom voorzitter, is het dat de initiatiefnemers in al die tijd geen inhoudelijke reactie 

hebben gekregen op de inhoudelijke plannen die al sinds half 2021 bij de gemeente liggen? 
Specifiek een samen met de ambtenaren opgestelde verkavelingstekening met 
stedenbouwkundige uitgangspunten? Ik heb de tekeningen met eigen ogen gezien, waarom 
heeft het college daar inhoudelijk nooit op gereageerd?  

 
Voorzitter, ik kom tot het tweede blok van mijn woordvoering, 
 
Het college stelt in haar schrijven, en ik parafraseer, dat de noodzaak tot sociale woningbouw 
dusdanig groot is dat op twee vrijkomende locaties een woningbouwprogramma van de Stichting 
Eelde Woningbouw noodzakelijk is. Voor de bouw van een programma met koopwoningen wordt 
een verkenning gestart en elders in Eelde‐Paterswolde ruimte gezocht. 
 
Voorzitter, in het Woningmarktonderzoek van het buro Compaenen van eind 2021 staat over het 
dorp Eelde‐Paterswolde het volgende geschreven, en ik citeer: 
 
“Het potentiële aanbod van grondgebonden sociale huurwoningen is het grootst in Zuidlaren en 
Eelde‐Paterswolde. In de koop is er vooral in Eelde‐Paterswolde behoefte aan middeldure 
grondgebonden koopwoningen tot € 325.000 en € 400.000. Ook is er in deze kern een grotere 
potentiële vraag naar gelijkvloerse koopwoningen”. 
 
Verder is in de samenvattende tabel op pagina 6 de indicatie kwalitatieve woningbehoefte per kern 
duidelijk aangegeven. Over Eelde‐Paterswolde valt op te merken dat de behoefte aan koopwoningen 
tot €325.000 fors groter dan sociale woningbouw, een factor 3 groter zelfs. 
 
 
 



Overigens gaf het college in een brief uit 2021 aan, en ik citeer wederom:  
“dat de locatie “de Kooi” in Eelde voldoende geschikt is om de in het kader van de prestatieafspraken 
te realiseren huurwoningen te kunnen bouwen. En dat het college een positieve grondhouding heeft 
voor ouderenhuisvesting op de locatie Bladergroenschool en gaat daarom, mede op indringend 
verzoek van uw raad, hierover de verkoop/realisatiegesprekken aan met St. Knarrenhof.” 
  
Een aantal vragen: 
 

6. Op basis van welke feiten baseert het college het standpunt dat er slechts nog sociale 
woningbouw toegestaan kan worden op vrijkomende gemeente locaties in Eelde‐
Paterswolde? Dit terwijl de behoefte aan koopwoningen tot €325.000 een jaar geleden nog 
een factor drie hoger was dan de nu gestelde behoefte tot sociale huur. Op welke lokale 
woningmarktonderzoeken baseert het college zich hier? Kan het college de noodzaak tot 
sociale huurwoningen onderbouwen middels een nog uit te voeren onderzoek? Kan het 
college toezeggen de noodzaak tot sociale woningbouw feitelijk te onderbouwen middels 
een extern en onafhankelijk onderzoek? Hoe kan het anders de noodzaak tot een 100% 
programma sociale huur onderbouwen? 

 
Voorzitter, als mogelijk praktisch alternatief: de fractie van het CDA ontkent niet dat tijden 

veranderen, we willen hier dus zeker rekening mee houden. 

Stel daarom voorzitter, dat de noodzaak tot sociale woningbouw én koopwoningen niet een feitelijke 

verhouding “1 staat tot 3” is maar gemakshalve “1 op 1” is… (ter illustratie: dat betekent feitelijk een 

reductie van 300% van de noodzaak tot koopwoningen).  

7. Als we dus gemakshalve uitgaan van een érg goed te verdedigen verhouding huur / koop van 

1 staat tot 1, waarom kiest u er dan voor om 2 vrijkomende locaties beide in te vullen met 

sociale woningbouw? Is het dan, los van een nog uit te voeren onderzoek, niet veel logischer 

om één locatie te gebruiken voor sociale huur en één locatie voor relatief goedkope 

koopwoningen voor ouderen?  

8. Uit het woningmarktonderzoek blijkt verder dan een aanzienlijk deel van de vraag naar 
koopwoningen gelijkvloerse woningen betreft. Richting 2030 zal deze vraag naar gelijkvloerse 
koopwoningen eerder toe‐ dan afnemen. Dit heeft te maken met de vergrijzing en de 
voorkeur van veel ouderen voor een gelijkvloerse woning. Vooral gelijkvloerse woningen tot 
€ 225.000 zijn in trek. Daarnaast valt te lezen dat als oudere huishoudens, een qua omvang 
groeiende groep, verleid kunnen worden om te verhuizen, er voor andere doelgroepen meer 
(gezins)woningen vrij komen. Een belangrijke voorwaarde is dat er wel voldoende passend 
aanbod moet zijn om deze doorstroming te realiseren. Is het gelet op deze analyse, 
voorzitter, niet uiterst belangrijk om in zowel de huur als koop sector de komende jaren te 
gaan investeren? Deze aanpak levert namelijk een wetenschappelijk bewezen doorstroom 
van tot wel 7 verhuizingen op voor iedere koopwoning die wordt gebouwd. Uitgaande van 30 
koopwoningen op de Bladergroenlocatie levert dit, voorzichtig gerekend, 200 
verhuisbewegingen op. Kan het college ingaan op deze analyse van Compaenen en het 
ministerie van Volkshuisvesting? 

 
9. Tenslotte voorzitter, in de brief schijft het college dat ze februari 2023 met een voorstel ter 

besluitvorming komt voor het beschikbaar stellen van krediet om op basis van een 
ontwikkelscenario tot concrete planvorming en ‐realisatie over te kunnen gaan. Dus, in plaats 
van substantiële inkomsten door de verkoop van de Bladergroenlocatie aan de 
initiatiefnemers komt het college terug naar de raad om te vragen om extra geld. Kan het 
college een indicatie geven van beide bedragen en het verschil daartussen?  



 

Tot zover in eerste termijn voorzitter 
 
 



College van B&W van de
gemeente Tynaarlo
Kornoeljeplein 1
9481 AW Vries

Schriftelijke vragen Bladergroen locatie / Burgerinitiatief Knarrenhof
Datum 30 januari 2023

Tijdens de laatste raadsvergadering heeft onze fractie toegezegd onze vragen met
betrekking tot de invulling van de Bladergroen locatie in samenhang met het burgerinitiatief
om te komen tot een zogeheten knarrenhof middels schriftelijke vragen bij het college neer te
leggen.

Bij deze:

1. Er is naar het idee van de initiatiefnemers een belofte gedaan om op de locatie
Bladergroen te ontwikkelen. Hoe kan het dat die belofte niet wordt ingelost?

2. Is de woonvisie niet gewoon te kleinschalig voor de woonbehoefte?

3. Als er een alternatief voor de Knarrenhof gezocht kan worden kan er toch ook een
alternatief voor de SEW gevonden worden? Waarom wijkt de SEW niet uit naar een
alternatieve locatie?

4. Op basis van welke informatie blijkt dat de behoefte aan sociale huur vooral voor
senioren moet zijn? Hoe is de leeftijdsverdeling van woningzoekers in de sociale huur?

5. Is er niet een beetje paniekvoetbal ontstaan na de bijeenkomst waar de
huurdersverenigingen en woningbouwverenigingen aan hebben gegeven dat er de
komende jaren 300 sociale huurwoningen bij moeten?

6. In het verlengde van woningbouw en voorraad: Waarom bouwen we 24
eengezinswoningen bij de Kooi en niet 2 kamerappartementen die er nu ook staan? Dat
zou toch ten goede komen aan een sneller groeiende woonvoorraad?

www.tynaarlo.nu
Kvk no. 85348783

http://www.tynaarlo.nu


Graag horen wij van u.

Namens de fractie Tynaarlo NU

Richard Aeilkema

www.tynaarlo.nu
Kvk no. 85348783

http://www.tynaarlo.nu


ChristenUnie Tynaarlo  

Aan:   

College van B en W  

gemeente Tynaarlo 

Kornoeljeplein 1  

9481 AW Vries 

 

Van:   Fractie ChristenUnie Tynaarlo 

Onderwerp:  aanvullende vragen over besluit bestemming Bladergroenschool  

 

Paterswolde, 8 februari 2023  

Geacht college, 

Na de beraadslagingen over de brief van het college aan de Stichting Knarrenhof / Hof van Paterswolde 

(verder Hof van Paterswolde) over de bestemming van de locatie Bladergroenschool tijdens de 

raadsvergadering van 24 januari jl, met de bijdragen van de heer Middendorp en de aanvullende vragen 

van o.a. de heer Pieters, leven ook bij de ChristenUnie nog enkele vragen. Beantwoording van deze 

vragen draagt volgens ons bij aan het krijgen van een compleet beeld van de situatie.  

In het geheel blijft naar onze mening de rol en de verantwoordelijkheid van de stichting zelf 

onderbelicht. We hebben dit ook aan de orde gesteld in een brief aan de stichting, maar zouden 

daarnaast graag de visie van het college horen.  

 

De ChristenUnie heeft de volgende vragen aan het college: 

1. De Hof van Paterswolde wordt wel neergezet als een burgerinitiatief. Het dient in de eerste plaats 

het particuliere belang van degenen die uiteindelijk een woning in een hof kunnen bemachtigen. 

Het maatschappelijk belang is daarvan een afgeleide. In onze optiek is de stichting daarmee een 

particulier initiatief. Deelt u die mening?  

 

2. Op haar website benoemt de Hof van Paterswolde een aantal mogelijke locaties en roept op om 

andere locaties te opperen. Alle locaties betreffen echter gemeentegrond. Zou de stichting, als 

particulier initiatief, echter niet juist op de particuliere markt moeten zoeken?  

Wij hebben de stichting hiervoor overigens een paar suggesties gedaan.  

 

3. Is het college bereid om met de Hof van Paterswolde samen te werken in het zoeken naar een 

particuliere locatie voor hun plannen? Wat zijn de voor- en nadelen van een particuliere locatie 

ten opzichte van een locatie op gemeentelijke grond? 

 



ChristenUnie Tynaarlo  

4. De Hof van Paterswolde heeft een lijst met enkele honderden belangstellenden. Dit zou het 

belang en de urgentie van het initiatief moeten illustreren. Wij zijn van mening dat dit vergeleken 

zou kunnen worden met de wachtlijsten voor een sociale huurwoning, de lijst met liefhebbers die 

hebben geloot voor kavels in bijvoorbeeld Vries of Eelderwolde of de grote belangstelling voor 

woningen in onze gemeente in het algemeen. Bent u het hiermee eens?  

Wat vindt u in dit licht van de oproep op de genoemde website van de stichting Knarrenhof om 

in te tekenen ‘om druk te kunnen zetten op de gemeente’? 

 

Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 

 

Met vriendelijke groeten, 

Henny van den Born 

ChristenUnie Tynaarlo  

Fractievoorzitter  

 


